
          
Protokół  Nr XLIII/14

z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej Orzesze
w dniu 27 marca 2014r.

Posiedzeniu  XLIII  Sesji  przewodniczył  Pan  Jan  Mach  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Orzesze.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr XLIII/464-479/14.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  12  radnych,  co  stanowi  quorum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.

Do pełnienia obowiązku sekretarza obrad zaproponował:
- p.Mirosława Blaskiego

Celem sprawniejszego  przeprowadzenia  obrad  powołał  również  Komisję  Uchwał  i  Wniosków,
w skład której weszli radni:

- p.Joanna Tchórz
- p.Irena Więcek

Przewodniczącym Komisji została Radna Joanna Tchórz.

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 12 gł. „za” - jednogłośnie.

2.Przyjęcie porządku obrad
Po odczytaniu porządku obrad Przewodniczący poinformował o konieczności: 
-  wykreślenia  z  porządku  obrad  w  punkcie  8  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy 

finansowej Powiatowi Mikołowskiemu.
Wniosek o wykreślenie powyższego projektu uchwały w wyniku głosowania został przyjęty przy 
12 gł. „za” – jednogłośnie,

- uzupełnienia porządku obrad o pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Komunalnej, 
Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
społecznych dotyczących zmian statutów sołectw Gminy Orzesze.
Wniosek  o  uzupełnienie  porządku  obrad  o  powyższy  projekt  uchwały  w wyniku  głosowania 
został przyjęty przy 12 gł. „za” – jednogłośnie.
Przewodniczący poinformował, że uchwała będzie rozpatrywana jako ostatnia w punkcie 8. 

W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad wraz
z poprawkami, który został przyjęty przy 12 gł. „za” - jednogłośnie.
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3.Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Miejskiej 
Przewodniczący poinformował, że przed Sesją nie została zgłoszona żadna uwaga do protokołu.
 

Protokół z XLII Sesji Rady Miejskiej Orzesze z dnia 27 lutego 2014r. w wyniku głosowania został 
przyjęty przy 12 gł. „za” - jednogłośnie.

Na posiedzenie przybył  Radny Adam Kurpas – 13 radnych obecnych na posiedzeniu.

4.Wręczenie nagród za osiągnięcia sportowe w 2013 roku
Przewodniczący poinformował, że nagrody oraz wyróżnienia za osiągnięcia sportowe przyznawane 
są  na  podstawie  Uchwały  Nr  XIX/202/12  Rady  Miejskiej  Orzesze  z  dnia  23  lutego  2012r.
w sprawie określenie zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień za wysokie wyniki sportowe 
we współzawodnictwie sportowym.

Wykaz osób łącznie  z  dyscyplinami  oraz  reprezentowanym klubem stanowi  załącznik  Nr 1 do 
protokołu.

Przewodniczący poinformował, że na sesję został zaproszony także Pan Bernard Hojka, dla którego 
został przygotowany list gratulacyjny za osiągnięcia sportowe oraz podziękowanie za działalność 
sportową prowadzoną na terenie miasta Orzesze. 

5.Rozwój kultury fizycznej oraz stan urządzeń sportowych
Informacja  na  temat  rozwoju  kultury  fizycznej  oraz  stanu  urządzeń  sportowych  w  orzeskich 
placówkach oświatowych została omówiona przez p.Annę Czarnacką. Materiał stanowi załącznik 
Nr 2 do protokołu.

W związku z pytaniami udzielono następujących odpowiedzi i wyjaśnień:
− nie  ma  możliwości  zawierania  umów  i  pobierania  opłaty  za  wynajem  sal  gimnastycznych 

wybudowanych z udziałem środków unijnych, co powoduje brak osoby,  która mogłaby być 
pociągnięta do odpowiedzialności za zniszczenia i dewastacje,

− zaplanowany na rok bieżący remont kortów tenisowych przy Szkole Podstawowej w Zawiści 
może być wykonany w okresie wiosennym, aby można było jak najwcześniej go wynajmować,

− boisko w Zazdrości jest zamykane, ale każdy zainteresowany w każdej chwili może z niego 
korzystać,

− w roku bieżącym będzie wykonane boisko trawiaste przy Szkole Podstawowej Nr 2,
− projekt boiska przy Zespole Szkół w Orzeszu przewiduje nawierzchnię z tworzywa sztucznego, 

co jest znacznie większym wydatkiem. Na realizację tego zadania w budżecie gminy muszą być 
zabezpieczone  środki  finansowe  w  wysokości  66% i  wtedy  resztę  środków  będzie  można 
pozyskać z funduszu rozwoju kultury fizycznej.

Pani Anna Czarnacka obiecała na następne posiedzenie sesji przygotować koszty utrzymania sal 
gimnastycznych.

Przewodniczący  zauważył,  że  środki  finansowe  wypracowane  z  wynajmu  sal  gimnastycznych 
powinny  być  zwracane  tej  danej  placówce,  gdyż  obecnie  wszystkie  szkoły  posiadają  sale 
gimnastyczne, które mogą być wynajmowane. 
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Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej poinformował:
− Zakład  administruje  obiektem  sportowym  „Orlik  2012”  oraz  terenem  stadionu  miejskiego, 

zapewniając  w  tym  zakresie  utrzymanie  zieleni  i  czystości  całego  terenu  oraz  zaplecza 
socjalnego przy Orliku,

− zgodnie  z  zapisami  gwarancyjnymi  systematycznie  wykonywane  są  na  Orliku  konserwacje 
nawierzchni ze sztucznej trawy na boisku do piłki nożnej,

− stadion miejski  wraz z  zapleczami  przekazany jest  w użyczenie klubowi sportowemu MKS 
„SOKÓŁ”, który powinien zajmować się ich utrzymywaniem, 

− Zakład  administruje  dwoma  placami  zabaw  w  Gardawicach  i  Woszczycach  oraz  placem 
rekreacyjno-sportowym przy obiekcie Orlik, a także placem rekreacji ruchowej dla dorosłych
w Zgoniu.

Na zadane pytania dotyczące kompleksu boisk Orlik udzielono następujących odpowiedzi:
− zastosowanie na boisku do piłki nożnej najlepszego materiału pozwoliło na utrzymanie murawy 

boiska w obecnym stanie przy tak intensywnym użytkowaniu,
− Zakład  jest  w ciągłym kontakcie  z  wykonawcą  i  prowadzone  były niezbędne konserwacje,

i o ile warunki pogodowe pozwolą kolejna konserwacja zostanie przeprowadzona w miesiącu 
maju,

− sezon zimowy na Orliku nie jest sezonem martwym, ponieważ również był on wykorzystywany 
szczególnie w obecny sezonie kiedy były małe opady śniegu,

− sporo środków finansowych dotyczących obiektów wydatkowanych jest na energię elektryczną 
oraz naprawy związane z dewastacjami,

− główną ideą budowy obiektów było stworzenie miejsca dla dzieci i młodzieży, jednak bezpłatny 
dostęp do nich muszą mieć wszyscy,

− obecna  kamera  zamontowana  na  obiekcie  nie  spełnia  swojej  roli,  ponieważ  w  godzinach 
wieczornych nie ma widoczności przez co nie można zidentyfikować osób dopuszczających się 
dewastacji, dlatego musiałaby zostać zamontowana tam kamera o dużo lepszych parametrach
i jakości,

− dewastacje  następują w czasie kiedy na obiekcie  nie ma animatora oraz wewnątrz budynku 
socjalnego, gdzie nie ma kamer.

Zwrócono uwagę, że:
− w  okresie  zimowym  kiedy  występuje  minusowa  temperatura  kompleks  nie  powinien  być 

udostępniany, gdyż wtedy użytkowana sztuczna nawierzchnia ulega niszczeniu, 
− osoby dorosłe korzystają z obiektu od godz.1900 do 2200, w związku z czym nie ma problemu 

aby do godz. 1900 korzystały z boiska dzieci trenujące piłkę nożną w MKS „SOKÓŁ”.

Obrady opuścił Radny Stanisław Jabłoński – 12 radnych obecnych na posiedzeniu.

Informacja  dotycząca  rozwoju  kultury  fizycznej  oraz  stanu  urządzeń  sportowych  w  zakresie 
współpracy z organizacjami pozarządowymi została omówiona przez p.Sonię Janecką. Informacja 
stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.

Burmistrz  poinformował,  że  środki  zewnętrzne  na  sport  mogą  być  pozyskiwane  przez  kluby 
sportowe czy duże aglomeracje i jako mała Gmina Orzesze nie ma szans żeby coś otrzymać. Dodał, 
że  w  założeniach  realizowanych  programów  na  lata  2014-2020  nie  ma  obiektów  sportowych. 
Przedstawił, że gmina pozyskała środki na budowę sal gimnastycznych oraz złożony został wniosek 
na dofinansowanie wybudowanego w Śródmieściu placu zabaw. Dopowiedział, że prezesi klubów 
zostali  skierowani  na szkolenia,  aby mogli  się  starać  o pozyskanie środków na typowe zajęcia 
treningowe. 
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Obecny  Wiceprezes  MKS  „SOKÓŁ”  zwrócił  uwagę  na  konieczność  podjęcia  tematu  budowy 
obiektu szatniowego dla Klubu i zaapelował o wpisanie tego zadania do Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej,  przypominając,  że  zadanie  to  było  wpisane  wcześniej  do  Wieloletniego  Programu 
Inwestycyjnego, z którego przy okazji podejmowania decyzji o budowie kompleksu sportowego 
„Orlik 2012” zostało wykreślone.

Na posiedzenie przybył  Radny Czesław Starosta – 13 radnych obecnych na posiedzeniu.
 

6.Realizacja zapisów Strategii Rozwoju Miasta
Informacja na temat realizacji zapisów Strategii Rozwoju Miasta w 2013 roku została omówiona 
przez  p.Annę  Czarnacką  oraz  przez  Zastępcę  Burmistrza.  Materiał  stanowi  załącznik  Nr  4  do 
protokołu.

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:
− zapisy studium uwzględniają przeznaczenie terenu pod park na Górce Św.Wawrzyńca i zgodnie 

z  tym,  przeznaczenie  to  wprowadzone  zostało  do  zmienianego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego obejmującego ten rejon.  Dodano,  że  plan  będzie wykładany do publicznego 
wglądu,

− w  zmianach  planu  północnej  części  Orzesza  ujęta  jest  droga  umożliwiająca  połączenie 
cmentarza z ulicą Wiosny Ludów,

− w strategii  nie  było  zapisu dot.  budowy sali  gimnastycznej  w Zgoniu,  co  jest  realizowane. 
Stwierdzono,  że  dlatego też  m.in.  z  tego powodu nie  przystąpiono do tej  pory do  budowy 
żadnego z boisk przyszkolnych, 

− nie było sensu w sprawie zwolnień podatkowych tworzyć uchwały z regulaminem, ze względu 
na  to,  że  tylko  końca  roku  2013  obowiązywały  przepisy  unijne  regulujące  te  kwestie. 
Stwierdzono,  że po  wejściu  w  życie  od  2014  roku  nowych  przepisów  dot.  zwolnień 
podatkowych  będzie  mógł  być  przygotowany  projekt  uchwały  zgodny  z  tymi  przepisami. 
Dodano,  że  za  ulgę  podatkową  można  uznać  nie  stosowanie  maksymalnych  stawek 
podatkowych.

7.Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  w Orzeszu w 2013 
roku
Treść sprawozdania stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.

Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie było analizowane przez Komisję Ładu i Porządku 
oraz Przestrzegania Prawa, a także rozesłane radnym w materiałach na sesję.

W związku z brakiem pytań, w wyniku głosowania sprawozdanie zostało przez radnych przyjęte 
przy 13 gł. „za” – jednogłośnie.
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8.Podjęcie uchwał w sprawie:

− zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orzesze
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pani Iwona Burszka poinformowała,  że zmiana Wieloletniej  Prognozy Finansowej podyktowana 
jest koniecznością zwiększenia środków finansowych zadania „Odbiór i gospodarowanie odpadami 
komunalnymi”  z  uwagi  na  złożone  oferty  w  ramach  ogłoszonego  przetargu  na  wyłonienie 
wykonawcy tego zadnia w związku z wypowiedzeniem umowy przez poprzedniego wykonawcę.

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:
− w Specyfikacji Istotnych Warunków Zamówienia znalazł się zapis zobowiązujący wykonawcę 

do realizacji aktualnego harmonogramu wywozu odpadów komunalnych, jednak na początku 
wykonywania usługi przez nowego wykonawcę mogą wystąpić jakieś trudności logistyczne,

− umowa z nowym wykonawcą zostanie zawarta na okres 14 miesięcy,
− dzierżawa kubłów uregulowana jest  odrębnymi  umowami zawartymi  przez mieszkańców na 

jakiś określony czas i firma nie zakłada ich wypowiadania.

Uchwała  w  sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Orzesze w  wyniku 
głosowania została podjęta przy 7 gł. „za” i 6 gł. „wstrzymujących się”.

- zmian w budżecie miasta na 2014r.
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pani  Iwona  Burszka  omówiła  wprowadzane  zmiany  w  budżecie  na  rok  2014.  Informacja 
zamieszczona została w załączniku Nr 6 do protokołu.

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:
- droga  do  punktu  selektywnej  zbiórki  odpadów  komunalnych  będzie  wykonana  poprzez 

okrawężnikowanie pasa drogi przy budynkach komunalnych, 
- gminny poborca opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi musi posiadać stosowne 

uprawnienia,  których nie  ma żaden z  obecnych pracowników Urzędu.  Dodano,  że na dzień 
dzisiejszy  nie  zapadła  jeszcze  decyzja  odnośnie  tego  w  jaki  sposób  windykacja  ta  będzie 
prowadzona,

- dokładana  kwota  5.000zł  jest  uzupełnieniem  środków  finansowych  zabezpieczonych
w  budżecie  na  wykonanie  ekspertyzy  z  zakresu  prawa  wodnego  w  sprawie  zakłócenia 
stosunków wodnych. Dodano, że zgłosiła się firma, która wykona ekspertyzę, jednak za kwotę 
wyższą  niż  zarezerwowano  w  budżecie.  Poinformowano,  że  wydłużono  do  końca  sierpnia 
termin postępowania.

Uchwała w sprawie  zmian w budżecie miasta na 2014 rok po odczytaniu przez Przewodniczącą 
Komisji Uchwał i Wniosków w wyniku głosowania została podjęta przy 9 gł. „za”, 1 gł. „przeciw”
i 3 gł. „wstrzymujących się”. 
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-    funduszu sołeckiego
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Pani  Iwona  Burszka  przedstawiła,  że  zgodnie  ze  zmianą  ustawy o  funduszu  sołeckim  będzie 
możliwość realizacji wspólnego przedsięwzięcia przez kilka sołectw oraz zaproponowania nowego 
zadania w przypadku odrzucenia przez Burmistrza zadania wskazanego we wniosku.

Poruszono  sprawę  wyodrębnienia  w  budżecie  środków  finansowych  na  realizację  zadań
w dzielnicach. Stwierdzono, że najbardziej zasadnym byłoby zmienić status dzielnic na sołectwa, 
bo  wtedy  byłaby  możliwość  uzyskania  zwrotu  części  wydatkowanych  środków,  jednak 
najprawdopodobniej uchwała w tej sprawie byłaby zakwestionowana przez Wojewodę.

Uchwała w sprawie funduszu sołeckiego została  przyjęta  przy 12 gł.  „za” (1 osoba nie  wzięła 
udziału w głosowaniu). 

-    udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu
Wycofane z porządku obrad.

-    zmiany  Uchwały  Nr  XXIX/327/12  Rady  Miejskiej  Orzesze  z  dnia  13  grudnia  2012r.
w sprawie podziału Miasta Orzesze na stałe obwody głosowania
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Ładu
i Porządku oraz Przestrzegania Prawa. Dodał, że zmiana polega na dopisaniu ulic, którym nadano 
lub zmieniono nazwy.

Uchwała  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXIX/327/12  Rady  Miejskiej  Orzesze  z  dnia
13 grudnia 2012r. dotyczącej podziału Miasta Orzesze na stałe obwody głosowania po odczytaniu 
przez Przewodniczącą Komisji Uchwał i Wniosków została przyjęta przy 13 gł. „za” - jednogłośnie. 

-     utworzenia obwodu głosowania w Szpitalu Chorób Płuc w Orzeszu do przeprowadzenia 
wyborów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014r.
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Ładu 
i Porządku oraz Przestrzegania Prawa.

Uchwała  w  sprawie  utworzenia  obwodu  głosowania  w  Szpitalu  Chorób  Płuc  w  Orzeszu  do 
przeprowadzenia wyborów do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014r. 
została przyjęta przy 13 gł. „za” - jednogłośnie. 

-     ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy
w zakresie dożywiania” na lata 2014–2020
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Ładu
i Porządku oraz Przestrzegania Prawa. 

Pani  Danuta  Piwońska  poinformowała,  że  projekt  uchwały  był  skonsultowany  z  nadzorem 
prawnym wojewody i w stosunku do projektu uchwały przedkładanego na ostatnim posiedzeniu 
sesji zostało dopisane jedno zdanie w punkcie 6.

Uchwała  w  sprawie  ustanowienia  wieloletniego  programu  osłonowego  w  zakresie  dożywiania 
„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014–2020 została przyjęta przy 11 gł. „za” i 2 gł. 
„wstrzymujących się”. 
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-     wyrażenia zgody na najem w trybie bezprzetargowym lokalu użytkowego położonego
w budynku komunalnym w Orzeszu ul.Katowicka 2/1
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  poinformował,  że  chodzi
o przedłużenie najmu na punkt pocztowy.

Uchwała  w sprawie  wyrażenia  zgody na  najem w trybie  bezprzetargowym  lokalu  użytkowego 
położonego w budynku komunalnym w Orzeszu ul.Katowicka 2/1 została przyjęta przy 13 gł. „za” 
-  jednogłośnie. 

-    wyrażenia  zgody  na  użyczenie  budynku zaplecza  socjalno-szatniowego  położonego  na 
działce nr 78 w Orzeszu ul.Długosza 60 na czas nieokreślony w trybie bezprzetargowym
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej poinformował, że zaplecze użyczane 
jest na rzecz LKS Woszczyce. Dodał, że Klub chce przeprowadzić w tym budynku remont.

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  użyczenie  budynku  zaplecza  socjalno-szatniowego 
położonego  na  działce  nr  78  w  Orzeszu  ul.Długosza  60  na  czas  nieokreślony  w  trybie 
bezprzetargowym została przyjęta przy 13 gł. „za” - jednogłośnie. 

-     wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej w Orzeszu przy 
ul.Rynek
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  poinformował,
że dzierżawa dotyczy terenu zajętego pod obiekt  obok Miejskiego Ośrodka Kultury,  w którym 
prowadzona jest sprzedaż artykułów krawieckich i tekstylnych.

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej
w Orzeszu przy ul.Rynek została przyjęta przy 13 gł. „za” - jednogłośnie. 

-     wyrażenia  zgody na wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w Orzeszu przy 
ul.Szklarskiej
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  wyjaśnił,
że dzierżawa dotyczy nieruchomości zajętej pod garaż w rejonie Huty Szkła.

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej
w Orzeszu przy ul.Szklarskiej została przyjęta przy 13 gł. „za” - jednogłośnie 
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-     wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  o  pow.  15m2 położonej
w Orzeszu przy ul.Fabrycznej
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  wyjaśnił,
że dzierżawa dotyczy nieruchomości zajętej pod garaż.

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  o  pow.  15m2 

położonej w Orzeszu przy ul.Fabrycznej została przyjęta przy 13 gł. „za” - jednogłośnie. 

-     wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  o  pow.  323m2 położonej
w Orzeszu przy ul.Fabrycznej
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami wyjaśnił,  że teren 
dzierżawiony jest pod ogródek działkowy.

Uchwała  w sprawie  wyrażenia  zgody na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  o  pow.  323m2 

położonej w Orzeszu przy ul.Fabrycznej została przyjęta przy 13 gł. „za” - jednogłośnie. 

-    wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonych w Orzeszu przy ul.Biedronek
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami wyjaśnił, że uchwała 
ma charakter porządkowy, ze względu na nadanie nazwy ulicy dotychczas nienazwanej. 

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  położonych  w  Orzeszu  przy 
ul.Biedronek została przyjęta przy 13 gł. „za” - jednogłośnie. 

-     nieodpłatnego  nabycia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  układ  komunikacyjny  – 
ul.Sobieskiego
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami wyjaśnił, że uchwała 
jest następstwem działań rozpoczętych na Komisji Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa. 

Uchwała  w  sprawie  nieodpłatnego  nabycia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  układ 
komunikacyjny – ul.Sobieskiego została przyjęta jednogłośnie 13 gł. „za”. 
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-   nabycia  udziałów  w  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  układ  komunikacyjny  – 
ul.Waryńskiego
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami wyjaśnił, że nabycie 
udziałów  dotyczy  drogi  prywatnej,  co  umożliwi  korzystanie  z  tej  drogi  celem  dojazdu  do 
przepompowni ścieków.

Uchwała  w  sprawie  nabycia  udziałów  w  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  układ 
komunikacyjny – ul.Waryńskiego została przyjęta przy 13 gł. „za” - jednogłośnie. 

-   przeprowadzenia  konsultacji  społecznych  dotyczących  zmian  statutów  sołectw  Gminy 
Orzesze
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Sekretarz Miasta p.Jolanta Szubert poinformowała, że zachodzi konieczność wykreślenia zapisów 
par.3  i  5,  które  będą  umieszczone  w  Zarządzeniu  Burmistrza  po  uzgodnieniu  szczegółów
z sołtysami. 

Uchwała w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zmian statutów sołectw 
Gminy Orzesze po odczytaniu przez Przewodniczącą Komisji Uchwał i Wniosków została przyjęta 
przy 13 gł. „za” - jednogłośnie. 

Obrady opuściła Radna Beata Helbig – 12 radnych obecnych na posiedzeniu.

9.Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje
Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym bo Biura Rady nie wpłynęła żadna 
interpelacja. 

10.Sprawozdanie  Burmistrza  z  prac  w  okresie  międzysesyjnym  oraz  zapytania  i  wolne 
wnioski

W trakcie punktu 10 obrady opuścił Radny Czesław Starosta.

Burmistrza  poinformował,  że  sprawozdania  z  poszczególnych  Wydziałów  i  Referatów  zostały 
radnym dostarczone na piśmie. Dodatkowo poinformował, że:

- zakończono prace związane z wdrożeniem systemu GIS,

- ogłoszono przetarg  na  wybór  wykonawcy zadania  „Przebudowa kotłowni  opalanej  paliwem 
stałym na niskoemisyjną kotłownię opalaną węglem przy SP Nr 9 w Orzeszu-Zgoniu”,

- w miesiącu kwietniu rozpoczną się prace związane z budową targowiska na placu przy OSP 
Orzesze,

- ogłoszony został przetarg na wykonanie sieci kanalizacji deszczowej w ciągu ul.Bukowej,
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- Spółka  Śląski  Węgiel  uzyskała  koncesję  na  odwierty  na  terenie  Królówki  i  Zgonia  celem 
poszukiwania i rozpoznania złoża. Dodał, że zostaną one rozpoczęte w miesiącu maju i będą 
trwać ok. 6 m-cy. Przedstawił, że jednocześnie podpisano wstępne porozumienie z Firmą HNS 
Spółka  Silesia  na  temat  współpracy  ogólnej  w  zakresie  prac  związanych  z  planami 
zagospodarowania przestrzennego. Wyjaśnił, że na terenie Orzesza nie powstanie kopalnia, ale 
są plany wybudowania szybu zaopatrzeniowego dla złoża mieszczącego się w granicach miasta 
Orzesze,

- wpłynęło  pismo  Wicemarszałka  informujące,  że  przestaje  od  2015  roku  organizować 
komunikację  wojewódzką.  Dodał,  że  w  najbliższym  czasie  odbędzie  się  w  tym  temacie 
spotkanie z przedstawicielami gmin Powiatu Mikołowskiego,

- rozpoczęto rozmowy na temat reaktywacji linii kolejowej Orzesze Jaśkowice-Tychy-Oświęcim-
Kraków. Dodał, że realizatorem projektu znajdującego się na 4 miejscu listy kluczowej, mają 
być  linie  kolejowe,  które  wystąpiły  do  gminy  o  współfinansowanie  studium wykonalności 
oszacowanego na kwotę w wysokości 700tys.zł,

- w  ramach  zmian  kadrowych  w  Urzędzie  zlikwidowano  Referat  ds.  pracowniczych, 
zabezpieczenia  technicznego  Urzędu  oraz  spraw  społecznych  tworząc  w  jego  miejsce 
samodzielne stanowisko ds. pracowniczych, na które został ogłoszony konkurs w niepełnym 
wymiarze czasu pracy, który wygrała p.Elżbieta Goralczyk. Dodał, że postanowiono również o 
wzmocnieniu Referatu Gospodarki Komunalnymi o kompetentną osobę z Urzędu w wyniku 
czego  na  kierownika  tego  Referatu  awansowano  p.Tomasza  Szier  a  nabór  na  nowego 
pracownika  został  ogłoszony  w  Wydziale  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki 
Nieruchomościami,

- jesienią ubiegłego roku w ramach zarządzania kryzysowego odbyły się w Orzeszu ćwiczenia
z przyjmowania uchodźców. Dodał, że na dzień dzisiejszy w razie pojawienia się uchodźców
z Ukrainy, Orzesze nie będzie brane pod uwagę, jednak trzeba mieć świadomość, że w razie 
wystąpienia  takiej  konieczności  będą  na  ten  cel  udostępniane  pomieszczenia  Ochotniczych 
Straży Pożarnych oraz Sołtysówka w Zgoniu,

- dobiega  końca  pierwszy etap  koncepcyjny kolektora  ścieków do Tychów,  co  spowodowało 
pojawienie  się  szeregu  skomplikowanych  okoliczności,  które  warto  byłoby  omówić  na 
posiedzeniach Komisji Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa a także Komisji Gospodarki 
Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy.

Przedstawiciele MKS „SOKÓŁ” w imieniu sportowców, rodziców oraz kibiców Klubu przedstawili 
prośbę  o  rozpatrzenie  możliwości  udzielenia  Klubowi  dodatkowej  pomocy  finansowej  w  celu 
poprawienia poziomu funkcjonowania sekcji  piłkarskiej.  Prośba została zamieszczona w piśmie, 
które stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.

W związku z poruszonymi sprawami wyjaśniono:

- murawa  na  boisku  Orlika  użytkowana  jest  na  granicy  wytrzymałości  a  ze  względów 
finansowych  w  ubiegłym  roku  odbyło  się  tylko  jej  czesanie  bez  dosypywania  granulatu. 
Dodano, że nie ma tam również pełnej kontroli i zdarzają się przypadki nie stosowania się do 
zapisów regulaminu i używania przez graczy butów z metalowymi korkami,

- drużyny dzieci  z  pewnością  treningi  mają w takich godzinach,  że nie  będzie to  kolidowało
z wynajęciem obiektu przez drużyny grające w lidze piłki nożnej i nie będzie problemu, aby 
ustalić dwie godziny dziennie celem przeprowadzenia na boisku Orlika treningu tych drużyn,
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- dla  boiska  przy Szkole Podstawowej  nr  2  przewidziano nawierzchnię  trawiastą,  jednak jest 
obawa jej  niszczenia  jeżeli  boisko to  będzie ogólnodostępne.  Dodano,  że  nie  wiadomo czy 
koszty utrzymania tej  nawierzchni  nie  przewyższą kwoty,  którą na wstępnie trzeba by było 
wydatkować na nawierzchnię sztuczną,

- pozyskanie środków zewnętrznych na budowę obiektów sportowych wiąże się z koniecznością 
posiadania  środków finansowych jako wkład  własny,  co  ze  względu na sytuację  finansową 
gminy nie jest możliwe do zabezpieczenia w budżecie. Dodano, że finanse gminy nie pozwalają 
również na wybudowanie nowego obiektu szatniowego dla klubu.

Burmistrz zwrócił się o dostarczenie do Urzędu harmonogramu treningów drużyn dzieci młodszych 
celem zarezerwowania na te treningi boiska na Orliku.

Przewodniczący stwierdził, że każdorazowo kluby działające na terenie Orzesza będą informowane 
o  posiedzeniach,  na  których  będzie  poruszany  wątek  sportowy  związany  z  funkcjonowaniem 
klubów.

Przewodniczący przedstawił:

- zaproszenie Archidiecezji Katowickiej na Dni Skupienia dla Samorządowców,

- zaproszenie  Starosty Powiatu  Mikołowskiego  do  udziału  w konferencji  z  okazji  jubileuszu
XV-lecia Powiatu Mikołowskiego,

- zaproszenie  Stowarzyszenia  Klubu  Abstynenta  „POWRÓT”  na  Mikołowskie  Seminarium 
Trzeźwościowe,

- pismo mieszkańca  dot.  gospodarowania  odpadami  komunalnymi  wraz  z  treścią  odpowiedzi 
udzielonej przez Burmistrza.

Przewodniczący  przypomniał  o  obowiązku  złożenia  do  dnia  30  kwietnia  2014r.  oświadczeń 
majątkowych. Poinformował, że na najbliższe posiedzenie Sesji zostanie przygotowana stosowna 
treść projektu uchwały dotyczącej autonomii gospodarczej śląska. 

11.Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
XLIII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 

Sesja trwała od godz.14,30 do godz.21,10.

Przewodniczący
     Protokołowała  Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak           mgr inż. Jan Mach
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Radni obecni na Sesji:

1. Blaski Mirosław
2. Fuchs Maria
3. Helbig Beata
4. Jabłoński Stanisław
5. Kopel Helena
6. Kurpas Adam
7. Mach Jan
8. Matuszczyk Grażyna
9. Potysz Teresa
10. Spendel Jan 
11. Starosta Czesław
12. Szala Eugeniusz 
13. Tchórz Joanna 
14. Więcek Irena

Radni nieobecni na posiedzeniu:

- Ochojski Antoni

W Sesji wzięli również udział:

− p.Andrzej Szafraniec - Burmistrz Miasta
− p.Andrzej Bujok - Z-ca Burmistrza Miasta
− p.Iwona Burszka - Skarbnik Miasta
− p.Jolanta Szubert - Sekretarz Miasta
− p.Anna Czarnacka - Dyrektor MZO
− p.Danuta Piwońska - Kierownik MOPS
− p.Wiesław Klar - Kierownik ZGKiM
− p.Maciej Bany - Naczelnik Wydziału UM
− p.Marek Bem - Naczelnik Wydziału UM
− p.Sonia Janecka - Kierownik Referatu UM
− p.Monika Mucha - Pracownik MZO
− Radca Prawny
− mieszkańcy
− redaktor Gazety Orzeskiej

Orzesze, dnia 10.04.2014r.
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